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Tilstede: 
Studienævn: Rasmus Nielsen, Christian Heyde-Petersen, Klaus Geyer, Sibilla Di 
Guida (deltog online via Microsoft Teams), Alev Kuruoglu, John Hiep Anh Nguyen 
(deltog fra kl. 12:10 under behandling af punkt 3.a.2), David Fhu Wah Chieng, Didde 
Møller Lauridsen og Søs Elisabeth Syberg Verhoef (deltog fra kl. 12:10 under 
behandling af punkt 3.a.2).  
Andre: Studiesekretær Jette Sieron, studiesekretær Heidi Bruusgaard Madsen, 
studiesekretær Anne Traun, faglig vejleder Sofie Groule Barsøe, faglig vejleder Sofie 
Møller og studienævnssekretær Mia Fenat (referent). 
Afbud: Niloofar Ghodrati.  
 
 

1. Godkendelse af dagsorden 

Dagsordenen blev godkendt. 
 

2. Godkendelse af referat 

Referatet af 28. april 2022 har været sendt til skriftlig godkendelse hos 

studienævnets medlemmer. Det godkendte referat er efterfølgende vedlagt 

som bilag til orientering. Det fortrolige referat af 28. april 2022 blev godkendt 

på mødet. 

 

3. Meddelelser 

3.a. Meddelelser fra studienævnsformanden: 

3.a.1. Opfølgning på høring: Godkendelse af fagbeskrivelse for Kulturarv - 

et arbejdsfelt fra a til z: Faget er et karriereprofilfag, hvor der er foreslået 

ændringer i fagets udprøvning. Da faget ikke er obligatorisk for Negot.-

uddannelsen havde formanden ingen bemærkninger hertil.  

 

3.a.2. Status på indsatsen for øget employabilitet på Humaniora: Det 

Humanistiske Fakultet orienterer om Humanioras fokuspunkter i forhold til 

employabilitetsindsatsen. Der er møde i Uddannelsesrådet i juni, hvor man 

bl.a. vil drøfte de to indsatsområder, caseinddragelse i undervisningen og 

de studerendes jobsøgning i specialeprocessen.  Formanden 

kommenterede, at Negot allerede er godt i gang med forskellige 

employabilitetsindsatser (caseinddragelse ifbm. undervisningen og i 

specialeprocessen samt virksomhedssamarbejde).   

 

3.a.3. Møde med Orifarm: Studienævnsformanden orienterede nævnet om, 

at han sammen med studienævnssekretæren har holdt møde med Torsten 

Laen, Talent Recruitment Manager i Orifarm, og Jesper Nørgaard, Team 

Manager i Orifarms procurement afdeling. Mødets formål var at undersøge 

muligheden for at indgå et mere formelt samarbejde i forhold til 

praktikpladser (2-3 praktikpladser til Negot.-studerende pr. år). Mødet skete 



 

 

   

 

Side 2 

på baggrund af Negots ambition om et tættere samarbejde med 

erhvervslivet i de kommende år og ligger fint i tråd med Negots 

employabilitetsarbejde. 

 

Christian Heyde-Petersen (CHP) tilføjede, at han sammen med formanden 

er i gang med at trawle Negots netværk igennem med det formål at lave flere 

virksomhedssamarbejder i forbindelse med Projektorienterede forløb. CHP 

orienterede i den forbindelse om, at han også er i gang med at undersøge 

muligheden for at projektorienterede forløb kan afvikles som start up i egen 

virksomhed. Der arbejdes på at lave et Addendum til KA negot.-

studieordningen og CHP er i kontakt med SDU RIO, som har oplyst, at de 

gerne stiller entrepreneurlabs til rådighed.  

 

Studienævnssekretæren oplyste, at det er nødvendigt at undersøge de 

studieordningsmæssige rammer for, hvad der kan lade sig gøre på Negot.-

uddannelsen.  

 

Formanden svarede, at såfremt rammerne tillader muligheden for start up af 

egen virksomhed, så skal der kigges nærmere ind i hvordan 

entrepreneurship eventuelt kan implementeres på Negot, og hvorledes 

entrepreneurship kan medvirke til en kvalitetsmæssig udvikling af 

uddannelsen. 

 

Dette ledte flere af studienævnets medlemmer til at drøfte Negots 

udviklingspotentiale i de kommende år som følge af Vademecum 2023:  

- skal der laves en særlig entrepreneurship-profil på KA negot.-uddannelsen 

og skal Negot have et større globalt udsyn ved at der også spilles ind med 

entrepreneurship? 

- skal der lægges en yderligere international dimension ned over BA negot.-

uddannelsen ved f.eks. at inddrage markederne i Mellemøsten, Kina og 

Japan?  

 

Formanden kommenterede afslutningsvist, at uddannelsen er god som den 

er, men spørgsmålet er om den kan gøres mere kohærent, også i forhold til 

uddannelsens HUM og SAMF-del. Det blev aftalt, at Sibilla Di Guida 

sammen med Alev Kuruoglu kigger nærmere på de 

samfundsvidenskabelige fag på BA negot.-uddannelsen, dels med øje for 

udvikling af fagene, dels med øje for Negots  humanistiske fag. 

 

3.a.4 Studieordninger for BA og KA negot.-uddannelsen er godkendt og 

journaliseret.  

 

3.a.5. Statusmøde for Uddannelsesberetningen 2022: Statusmødet er 

rykket fra den 18. maj 2022 til den 1. juli 2022, hvor Uddannelsesberetningen 

2022 vil blive gennemgået.  

 

3.a.6. Studiegenstartsmidler: Der resterer ca. 42.000 DKK af Regeringens 

studiegenstartsmidler, som kan bruges på aktiviteter inden for specifikke 
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rammer og inden udgangen af 2022. Formanden anmodede nævnet om at 

overveje aktiviteter, der kan støttes. I den forbindelse orienterede formanden 

om, at fagansvarlig Steven Breunig netop ved mail af 18. maj 2022 har 

forespurgt studienævnet om støtte til et Icebreaker-arrangement i faget 

Interkulturel Kommunikation (Engelsk). Der søges om 100 DKK pr. 

studerende i faget, hvor der anslås at være omtrent 60 studerende.  

 

Studienævnet kom enstemmigt frem til, at det er en god faglig og social 

aktivitet, man gerne vil støtte op om, hvorfor ansøgningen blev 

imødekommet.  

 

3.b De studerende 

3.b.1. David Fhu Wah Chieng (DFWC) oplyste, at Negot har fået tildelt eget 

fagrådslokale i kælderen under Lysningen. DFWC er indkaldt til møde ultimo 

maj 2022 for at tale om indretning af det 16 m2 store fagrådslokale, der først 

vil stå klart i december 2022. Formanden bad DFWC om også at inddrage 

øvrige Negot-studerende fra studienævnet i processen.  

  

3.c Andre 

Ingen meddelelser.  

 

4. Merit- og dispensationsansøgninger 

Punktet blev behandlet fortroligt. Studienævnet tog stilling til 25 sager.  

 

5. Sager til behandling: Eksamen 

5.1. Studienævnet godkendte reeksamensplaner S 2022 for hhv. BA og KA 

negot-uddannelsen. 

 

6. Sager til behandling: Undervisning 

6.1. Studienævnet godkendte undervisningsskemaer Efterår 2022.  

 

7. Sager til behandling: Studieordninger 

Intet til punktet.  

 

8. Sager til behandling kvalitetspolitik 

8.1. Punktet blev behandlet fortroligt. Formanden orienterede om, at der i det 

akademiske år 20/21 har været 6 eksamensklager fra BA negot-

studerende.    

 

Studienævnet noterede sig det forholdsvist lave antal klager, som 

vedrører forskellige fag, samt det forhold, at de fleste ikke har fået 

medhold i deres klagesag. Studienævnet havde ingen øvrige 

bemærkninger.  

 

8.2. Studienævnet forholdt sig til antallet af KA negot.-studerende, der 

gennemfører et projektorienteret forløb. Det ser godt ud. Der er mange 

studerende, der har været i praktik i V21-22 eller som tager i praktik i  
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S22. Det er godt, at så mange afvikler praktikforløb, da det er givende i 

forhold til senere jobmuligheder. 

 

I forhold til relevante samarbejder med aftagere om studierelaterede 

aktiviteter havde studienævnet en strategisk drøftelse af emnet. Det er 

vigtigt at Negot i dets samarbejde med aftagere, tænker på branding og 

indholdet i samarbejdet. Der skal være dybde i det, Negot foretager sig.   

 

Det blev besluttet, at Negot arbejder videre med at skabe flere fastere 

praktikaftaler, som gerne må grupperes efter indhold, således at alle 

profiler på KA negot-uddannelsen tilgodeses. Det er samtidig også 

vigtigt, at negot-studerende bliver bedre til at beskrive deres 

kompetencer. Netop fordi Negot er så bred en uddannelse, og der er så 

mange muligheder. Dette gør også den efterfølgende jobsøgning 

skarpere. At undersøge de betegnelser, som virksomheder bruger i 

negot-relevante jobopslag, samt de kompetencer, negot-studerende 

bruger i deres jobsøgning, kan måske også understøtte arbejdet med at 

matche studerende med erhvervslivet. SDU RIO kan være behjælpelig 

med at trække data ud.   

 

Der blev holdt pause kl. 12:50-13:05.  

 

8.3. Studienævnet besluttede at lægge årets aftagerpanelmøde den 3. 

november 2022, og at emnet for mødet skal omhandle hvordan Negot 

som uddannelse udvikler sig til at blive endnu skarpere i forhold til det 

nutidige og fremtidige arbejdsmarked.  

 

8.4. Studienævnet drøftede, hvorvidt man ønsker at indmelde ændringer til 

adgangskravene til KA negot-uddannelsen, optag 2023. I forhold til at 

der kigges ind i små årgange og den deraf affødte forventning om et 

lavere optag, fandt studienævnet, at det med fordel kan undersøges, om 

der kan blødes op på KA negot—uddannelsens adgangskrav. Der er 

lige nu 6 områder, der hver især skal være opfyldt med 10 ECTS, for at 

man kan blive optaget. Spørgsmålet er om disse 6 områder kan skæres 

ned til 4 ved f.eks. at udelade de økonomiske områder. Formanden vil 

undersøge dette nærmere ved Fakultetet.  

   

9. Andre sager til behandling 

Ingen sager til behandling.  

  

10. Eventuelt 

Intet til punktet.  

Formanden takkede for et godt møde.  

Mødet sluttede kl. 13:30. 
 
Rasmus Nielsen                     /                     Mia Fenat 
Studienævnsformand /                     Studienævnssekretær 


